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Από το υπ’ αριθ. 10/2002 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 258/2002 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αποδοχή αιτημάτων συντονιστικής επιτροπής 
εργαζομένων στις Δημοτικές Επιχειρήσεις 
Δήμου Βέροιας και έκδοση ψηφίσματος. 

 
       Σήμερα 29 Απριλίου του έτους 2002 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 25-4-2002 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι δεν παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει 
νόμιμη απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα 26 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Μ. Ποτουρίδης Ι.  Τριανταφυλλίδης -------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Α. Κεσίδης  
3. Δ. Ταχματζίδης M. Σουμελίδης  
4. Μ. Γαβρίδης Β. Γιαννουλάκης  
5. Κ. Πουλασουχίδης Σ.  Παναγιωτίδης  
6. K. Aσλάνογλου Ε. Λευκοπούλου  
7. Α. Δελαβερίδης Π. Αγαθαγγελίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Δ.  Πέτκος   Πάρεδροι 
9. Κ. Κόλβατζης   Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Ε.  Λελεκάκης    
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Ν. Χαμαλής    
13. Λ. Τάκης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 

261/2002 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Σοφιανίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 262/2002 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 267/2002 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Ασλάνογλου, Π. 
Πιτούλιας, Λ. Τσαβδαρίδης. 

14. Ν.  Ουσουλτζόγλου 
15. Σ. Γεωργιάδης 
16. Π. Πιτούλιας 
17. Α. Ταραλάς 
18. Χ.  Σκουμπόπουλος 
19. Χ. Γεωργιάδης 
20. Λ. Τσαβδαρίδης 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 269/2002 

απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Ασλάνογλου. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 271/2002 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης. 
 

21. Θ.  Σιδηρόπουλος 
22. Ε. Σοφιανίδης 
23. Ι. Ακριβόπουλος 
24. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή 
25. Ε. Κουκουρδής 
26. Γ. Μανακούλης 

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 29-3-2002 επιστολή της συντονιστικής 
επιτροπής εργαζομένων σε Δημοτικές Επιχειρήσεις Δήμου Βέροιας με σύμβαση 
εργασίας αορίστου χρόνου, που έχει ως εξής: 
 Αγαπητοί Δημοτικοί Σύμβουλοι, τον Σεπτέμβριο του 1999 μια προσπάθεια 
συντονισμού των εργαζομένων στις Δημοτικές Επιχειρήσεις της χώρας, με τη 
δημιουργία μιας Συντονιστικής Πανελλαδικής Επιτροπής. 
 Πρόσφατα δημιουργήθηκε αντίστοιχη Συντονιστική Επιτροπή Εργαζομένων 
σε Δημοτικές Επιχειρήσεις του Δήμου Βέροιας που αριθμεί σήμερα 48 μέλη. 
 Επειδή έχει ανακοινωθεί ότι το ΥΠΕΣΔΑ θα προχωρήσει σε οριστικές 
αποφάσεις στο θέμα διάρθρωσης της Δημόσιας Διοίκησης και των ΟΤΑ, σας 
γνωστοποιούμε μ' αυτό μας το υπόμνημα προτάσεις για τα φλέγοντα ζητήματα που 
μας απασχολούν και ζητούμε την εξεύρεση μιας δίκαιης λύσης. 
 Υπενθυμίζοντας ότι: 

 α) Δουλεύουμε από 2 έως 15 χρόνια σε Δημοτικές Επιχειρήσεις και 
ορισμένοι από εμάς είμαστε ήδη αποσπασμένοι σε υπηρεσίες του Δήμου Βέροιας 
(βάση προγραμματικών συμβάσεων), ενταγμένοι στα οργανογράμματά τους και 
καλύπτοντας κενές οργανικές θέσεις (βλέπε συνημμένο Οργανόγραμμα). Παρόλα 
αυτά οργανικά και μισθολογικά ανήκουμε στις Δημοτικές Επιχειρήσεις με μισθούς 
(πολλοί από εμάς) προκλητικά μικρότερους από τους αντίστοιχους των συναδέλφων 
μας στους ΟΤΑ, αν και προσφέρουμε αντίστοιχες εργασίες. 

β) Φυσικός εργοδότης των Δημοτικών Επιχειρήσεων είναι ο Δήμος και όχι 
κάποιος ιδιώτης επιχειρηματίας. 

γ) Στηρίζουμε αταλάντευτα τον δημόσιο και κοινωνικό χαρακτήρα των δήμων 
και δημοτικών επιχειρήσεων. 
 Αξιότιμοι Δημοτικοί Σύμβουλοι, ζητούμε: 

1. Να μην εξαιρεθούμε για άλλη μία φορά από το νέο νομοσχέδιο που 
επεξεργάζεται το Υπουργείο Εσωτερικών. Προτείνουμε συγκεκριμένη 
νομοθετική ρύθμιση με αιτιολογική έκθεση (η οποία έχει κατατεθεί σε όλες 
τις κοινοβουλευτικές ομάδες, ηγεσίες των πολιτικών κομμάτων και όλων των 
αρμοδίων φορέων), που κατοχυρώνει τη θέση εργασίας μας. 

2. Την ένταξη των Εργαζομένων με συμβάσεις Αορίστου Χρόνου σε Δημοτικές 
Επιχειρήσεις στη δύναμη της ΠΟΕ – ΟΤΑ  και τη μισθολογική τους εξίσωση 
με τους εργαζόμενους των ΟΤΑ, για λόγους κοινωνικής δικαιοσύνης και 
ισότητας. Συγκεκριμένα, να αλλάξει η παράγραφος 4.4 του άρθρου 4 της 
Προγραμματικής Σύμβασης του Δήμου με τα ΚΑΠΗ, Βρεφονηπιακούς 
Σταθμούς και λοιπές Δημ. Επιχ/σεις, που μας καθηλώνει μισθολογικά και 
επηρεάζει 15 από τους 21 εργαζόμενους Δημ. Επιχ/σεων στον Δήμο. 

Θυμίζουμε ότι υπάρχει Συλλογική Σύμβαση Εργασίας για τους 
εργαζόμενους ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου στους ΟΤΑ, στην οποία 
ζητούμε να μας εντάξετε. 

3. Τέλος, ζητούμε από εσάς να υιοθετήσετε το συνημμένο μας ψήφισμα, όπως 
έχουν κάνει ήδη πολλά Δημοτικά Συμβούλια σε όλη τη χώρα.  

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Στιβακτής Σταμάτης, εκπρόσωπος συλλόγου: Με το συγκεκριμένο μας 
υπόμνημα ζητάμε από το Δ.Σ. την υιοθέτηση ενός ψηφίσματος με το οποίο να 
αναγνωρίζεται η συνεισφορά των δημοτικών επιχειρήσεων στο Δήμο και αυτό γίνεται 
στα πλαίσια της πανελλήνιας συντονιστικής επιτροπής των εργαζομένων σε 
δημοτικές επιχειρήσεις. Όπως γνωρίζετε πρόσφατα το Υπουργείο Εσωτερικών 



εξήγγειλε την πρόθεσή του για ένα νομοσχέδιο στο οποίο διαπιστώσαμε ότι είμαστε 
απ' έξω. Δεν προβλέπει τίποτα για τους εργαζόμενους στις δημοτικές επιχειρήσεις. 
 Έτσι, η πανελλήνια συντονιστική επιτροπή των εργαζομένων μας ζήτησε      
1) Να περάσουμε κάποια ψηφίσματα από το Δ.Σ., ως ένα μοχλό πίεσης όταν θα' ρθει  
το νομοσχέδιο στη Βουλή. 2) Να λάβετε υπόψιν ότι υπάρχουν εργαζόμενοι 
επιχειρήσεων οι οποίοι ενώ εργάζονται στο Δήμο μέσω Προγραμματικών Συμβάσεων 
αμοίβονται ακόμη με τις συλλογικές συμβάσεις που ίσχυαν όταν δούλευαν στις 
δημοτικές επιχειρήσεις. Θα θέλαμε οι μισθοί να γίνουν σύμφωνα με τη συλλογική 
σύμβαση των εργαζομένων στους Δήμους, της ΠΟΕ-ΟΤΑ. 
 Σιδηρόπουλος: Τι θα πρέπει εμείς να βεβαιώσουμε ως Δ.Σ. Βέροιας; Την 
προσφορά των εργαζόμενων στις δημοτικές επιχειρήσεις; Την οικονομική επιτυχία 
αυτών των δημοτικών επιχειρήσεων προς το Δήμο; Διευκρίνιση. 
 Πρόεδρος: Είναι συγκεκριμένες οι προτάσεις. 
 Λελεκάκης: Πρέπει να είμαστε θετικοί στο αίτημα των εργαζομένων και να 
αναφερθούμε και στα άτομα που δουλεύουν στα ΤΣΑ, να ενταχθεί μέσα σε αυτήν για 
να είμαστε δίκαιοι. 
 Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
 Κουρουζίδης: Αποδείχτηκε ότι τα τελευταία 2 χρόνια οι εργαζόμενοι από τις 
επιχειρήσεις καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες του Δήμου. Η προσφορά τους 
στις θέσεις τις οποίες έχουν καλύψει είναι σημαντική. Βοηθούν το έργο του Δήμου. 
 Να είμαστε θετικοί και στα 2 αιτήματά τους. 
 Γεωργιάδης Χρ: Μακάρι να τακτοποιηθούν για να μην αισθάνονται όμηροι 
των κυβερνήσεων. 
 Σκουμπόπουλος: 1)Το θέμα αυτό απασχολεί χιλιάδες υπαλλήλους των 
δημοτικών επιχειρήσεων και ειδικότερα τους υπαλλήλους των δημοτικών 
επιχειρήσεων του Δήμου μας. 2)Η παράταση της σύμβασης των υπαλλήλων των 
ΤΣΑ. 3)Η τροποποίηση της προγραμματικής σύμβασης που έχει συνάψει ο Δήμος με 
τα Ν.Π. του Δήμου και με τις δημοτικές επιχειρήσεις. 
 Είναι γνωστό, όπως είπε και ο κ. Γεωργιάδης, ότι οι υπάλληλοι των 
δημοτικών επιχειρήσεων νοιώθουν όμηροι των εκάστοτε κυβερνήσεων και των 
εκάστοτε δημοτικών αρχών λόγω της ιδιαιτερότητας που έχουν οι συμβάσεις τους. 
Δεν έχουμε αντίρρηση να γίνει αυτή η νομοθετική ρύθμιση. Όμως γιατί τώρα; Γιατί 
μόνο οι υπάλληλοι των αποτυχημένων δημοτικών επιχειρήσεων (των Μαρμάρων και 
της Εληάς); Η ρύθμιση πρέπει να αφορά όλους τους υπαλλήλους των δημοτικών 
επιχειρήσεων. 
 Να παραταθεί η σύμβαση των εργαζόμενων με τα ΤΣΑ. Συμφωνούμε για τη 
μισθολογική τακτοποίηση και την ένταξη των υπαλλήλων αυτών, των αποτυχημένων 
δημοτικών επιχειρήσεων, στη σύμβαση της ΠΟΕ-ΟΤΑ. Εξάλλου εμείς είχαμε 
διαφωνήσει όταν νοικιάστηκε η δημοτική επιχείρηση της Εληάς σε ιδιώτες και 
εντάχθηκαν με αυτήν την προγραμματική σύμβαση, που εμείς τότε δεν είχαμε 
ψηφίσει γιατί βλέπαμε ότι αυτή η προγραμματική σύμβαση θα σταθεί εμπόδιο στη 
μισθολογική εξέλιξη των υπαλλήλων της δημοτικής επιχείρησης. Σήμερα 
δικαιωνόμαστε. Οι ίδιοι οι εργαζόμενοι το ζητούν. 
 Ποτουρίδης: Είναι θεμιτό το αίτημα των εργαζομένων. Στάθηκαν στο πλευρό 
μας πάρα πολλά χρόνια. Τις δημοτικές επιχειρήσεις σαν θεσμό και σαν πολιτική την 
εισαγάγαμε εμείς, την εφαρμόσαμε και παρά τις αντίθετες απόψεις που ακούστηκαν, 
πήγαν πάρα πολύ καλά. Ήταν ένα τεράστιο εργαλείο στα χέρια του Δήμου, όταν οι 
προσλήψεις απαγορευόντουσαν και υπήρχαν στενά ασφυκτικά όρια στην ανάπτυξη 
των Δήμων. Εμείς στο Δήμο της Βέροιας πήραμε ευθαρσώς την απόφαση και 
δημιουργήσαμε τις δημοτικές επιχειρήσεις. Τις λειτουργήσαμε πάρα πολύ καλά και 



βέβαια κάποιες από αυτές είχαν και τα προβλήματά τους. Οι επιχειρήσεις του 
κοινωνικοπολιτιστικού τομέα πήγαν πολύ καλά. Έχουν στεριώσει στην πόλη, την 
κοινωνία και στον τομέα που λειτουργούν. Στην πορεία κρίθηκε ότι 2 δημοτικές 
επιχειρήσεις έπρεπε να αναστείλουν τις λειτουργίες τους (Μαρμάρων & Εληάς). 
Δυστυχώς για τους εργαζόμενους στα Μάρμαρα δεν υπήρχε τότε το νομικό πλαίσιο 
των προγραμματικών συμβάσεων και κάποιοι απολύθηκαν. Και οι ιδιωτικές 
επιχειρήσεις περνούν κρίσιμες μέρες. Υπάρχουν πάρα πολλοί επαγγελματίες του 
είδους των Μαρμάρων που επλήγησαν και αυτοί. Έτσι ακριβώς και η επιχείρηση των 
''Μαρμάρων" από την αρχή της λειτουργίας της κλήθηκε να αντιμετωπίσει πάρα 
πολλά προβλήματα και δεν τα κατάφερε. Όμως μέσα από αυτές τις επιχειρήσεις 
προέκυψαν ικανότατα στελέχη τα οποία στελεχώνουν το Δήμο και αυτό είναι 
εκτιμητέο. Η κυβέρνηση που εισήγαγε αυτό το θεσμό των δημοτικών επιχειρήσεων 
και δημιούργησε αυτήν την πλειάδα των εργαζομένων, είναι υποχρεωμένη να λύσει 
το πρόβλημα των εργαζομένων, ανεξάρτητα από το χρόνο, άσχετα από τις εκλογές 
και οποιαδήποτε άλλη σκοπιμότητα. 
 Δεν μπαίνει σήμερα ζήτημα ανάκλησης των προγραμματικών συμβάσεων. 
Είναι ένα εργαλείο στα χέρια του Δήμου που έλυσε τα προβλήματα των 
εργαζομένων. Με την ανάκληση των συμβάσεων αυτών, θα στείλουν εργαζόμενους 
στην ανεργία.  
 Σ' ότι έχει σχέση με τη μισθοδοσία, σ' αυτές τις δημοτικές επιχειρήσεις 
υπάρχουν και στελέχη που αμείβονται με ειδικές συλλογικές συμβάσεις οι οποίες 
είναι καλύτερες από αυτές των συλλογικών συμβάσεων του Δήμου. Τις επέλεξαν οι 
ίδιοι οι εργαζόμενοι. 
 Οι προγραμματικές συμβάσεις και ο καθορισμός των τύπων των μισθολογίων 
ή ποιες συλλογικές συμβάσεις θα ακολουθούσαν οι εργαζόμενοι που μετατάχθηκαν 
στο Δήμο ή που υπηρετούν στο Δήμο, έγινε κατ' επιλογή ή μετά από συζήτηση και με 
τους εργαζόμενους του Δήμου. Είναι ένα ζήτημα που πρέπει να το συζητήσουν οι 
εργαζόμενοι με τη διοίκηση του Δήμου και να βρεθεί η χρυσή τομή και μία λύση. Σε 
οποιαδήποτε άλλη περίπτωση η κυβέρνηση είναι υποχρεωμένη μέσα σε αυτό το 
νομοσχέδιο, το οποίο είναι το τελευταίο που περνάει, να περάσει αυτήν τη 
μεταρρύθμιση και να αποδεχθεί το αίτημα των εργαζομένων.  
 Ουρσουζίδης: Πρόσφατα διάβασα ένα δημοσίευμα το οποίο αφορά το 
συγκεκριμένο θέμα. Υπάρχει κοινοτική οδηγία από το 1999 η οποία έχει καταληκτική 
ημερομηνία το 2003 και η οποία έχει καταργεί το καθεστώς αυτό των 
επαναλαμβανόμενων συμβάσεων ορισμένου ή αορίστου χρόνου αυτών που 
εργάζονται στο ιδιωτικό, στο δημόσιο, είτε στο ευρύτερο δημόσιο τομέα. 
 Άρα λοιπόν είναι ζήτημα χρόνου η θέσπιση νόμου μέσα από τον οποίο θα 
ρυθμιστεί το θέμα της απασχόλησή τους. Δίκαιο είναι το αίτημα και ήδη διανύουμε 
το τελευταίο έτος προ της καταληκτικής ημερομηνίας, με βάση την οποία η ελληνική 
κυβέρνηση είναι υποχρεωμένη να ρυθμίσει το ζήτημα αυτό. 
 Γαβρίδης: Απ' ότι διαφαίνεται όλοι συμφωνούμε να βρεθεί μία οριστική λύση 
για το πρόβλημα των ατόμων που έφυγαν από τις δημοτικές επιχειρήσεις και έχουν 
τοποθετηθεί σε νομικά πρόσωπα ή στον Δήμο. Δεν πρέπει να συνδέσουμε τις 
αποτυχίες των επιχειρήσεων με τους υπαλλήλους. Από δική μου εμπειρία, στα Ν.Π. 
που είμαι πρόεδρος, η προσφορά των υπαλλήλων αυτών είναι πολύ μεγάλη. Πιστεύω 
ότι άμεσα θα πρέπει να βρεθεί τρόπος ώστε να μπορούν να αμοίβονται ικανοποιητικά 
γιατί πράγματι προσφέρουν. Συμφωνώ με την τοποθέτηση του κ. Ποτουρίδη ότι 
πρέπει να πιέσουμε την κυβέρνηση για να βρεθεί οριστική λύση και για τους 
υπαλλήλους που ήταν στις δημ. επιχειρήσεις, αλλά και για τα ΤΣΑ. 



 Κόλβατζης: Πάγια, λογικά και δίκαια αιτήματα δεν μπορούν να 
λογαριάζονται και να εκτιμώνται ότι είναι εντός ή εκτός προεκλογικού χρόνου. Από 
τη στιγμή που υπάρχουν αυτά τα αιτήματα θα πρέπει να τίθεται οποιαδήποτε στιγμή 
κρίνονται ότι είναι ώριμα. 
 Όσοι υπάλληλοι δημοτικών επιχειρήσεων απασχολήθηκαν στις επιχειρήσεις 
του Δήμου, πραγματικά προσέφεραν ουσιαστική υπηρεσία. Αυτό επιβεβαιώνεται και 
στην οικονομική υπηρεσία του Δήμου όπου απορροφήθηκαν 5 άτομα τα οποία 
πραγματικά η συνεισφορά τους είναι ανεκτίμητη και ουσιαστική. Με το δεδομένο ότι 
υπήρχαν ανάγκες στην υπηρεσία του Δήμου να στελεχωθεί από άτομα, οι 
προγραμματικές συμβάσεις ήταν ένα βασικό εργαλείο. Σήμερα, είναι ώριμος ο 
χρόνος πλέον για να στηρίξουμε τα αιτήματα των εργαζομένων. Το Δ.Σ. πρέπει να 
προσφέρει ότι καλύτερο μπορεί να γίνει από πλευράς στήριξης. 
 Πουλασουχίδης: Επί της ουσίας δεν διαφωνεί κανείς ότι οι υπάλληλοι των 
δημοτικών επιχειρήσεων ουσιαστικά λειτουργούν και εργάζονται με το καθεστώς που 
εργάζονται και οι λοιποί υπάλληλοι του Δήμου. Αυτό τυπικά ο νόμος δεν το 
αναγνωρίζει. Εμείς όμως ως Δήμος, που είχαμε μεγάλη εμπειρία και ανάπτυξη στο 
θέμα των δημοτικών επιχειρήσεων, να υιοθετήσουμε την πρόταση που θα λέει ότι 
αναγνωρίζουμε τη συμμετοχή και τη συμβολή των εργαζομένων στις δημοτικές 
επιχειρήσεις που είναι ανάλογη με αυτή των δημοτικών υπαλλήλων. 
 Όσον αφορά το θέμα των αποδοχών, είναι δεδομένο ότι κάποιος εργαζόμενος 
που αποσπάται σε μία άλλη εργασία η οποία αμοίβεται με διαφορετικά τρόπο, 
δικαιούται να λαμβάνει τις αποδοχές της θέσης την οποία είναι αποσπασμένος και για 
όσο διάστημα είναι αποσπασμένος σε αυτήν. Επομένως δεν είναι λογική του Δήμου 
να στέλνουμε τους εργαζόμενους στα διοικητικά δικαστήρια για να αναγνωριστούν 
αυτονόητα δικαιώματα. Βέβαια, αυτό δεν μπορούσε να γίνει με την προγραμματική 
σύμβαση. Χρειάζεται ειδική ρύθμιση για το θέμα αυτό και συνεπώς έχοντας αυτήν 
την εμπειρία και αυτό το χρόνο λειτουργίας των υπαλλήλων των δημοτικών 
επιχειρήσεων που είναι αποσπασμένοι στο Δήμο, θα πρέπει να προχωρήσουμε σε 
αυτήν τη διαδικασία και να αυξομειωθούν, να αμοίβονται με την συλλογική σύμβαση 
εργασίας, ανάλογη με τα καθήκοντα που ασκούν. 
 Όσον αφορά το θέμα των εργαζομένων στα ΤΣΑ και με βάση την οδηγία της 
Ε.Ε. η οποία δεν έχει ακόμα κυρωθεί από την Ελληνική Κυβέρνηση, αλλά είναι 
υποχρεωτική η κύρωσή της, ρυθμίζει τα θέματα αλλά αυτή η οδηγία έχει να κάνει με 
τη ρύθμιση θεμάτων συμβασιούχων που έχουν απασχοληθεί με διάφορες συμβάσεις 
διαφόρων ειδών, όχι για τους αορίστου χρόνου. Τέτοια κατηγορία είναι οι 
εργαζόμενοι των ΤΣΑ. Δεν ξέρω αν τελικά συμπεριληφθούν οι εργαζόμενοι των 
Τ.Σ.Α., αλλά θα πρέπει όμως και γι' αυτούς να εκφράσουμε θετικά άποψη προς την 
κυβέρνηση. 
 Σιδηρόπουλος: Επί προσωπικού. Δέχθηκα επίθεση ύστερα από διευκρίνησή 
μου. Να υπενθυμίσω ότι η επιχείρηση "Μαρμάρων" κοστίζει 500εκ. 
 Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
 Σκουμπόπουλος: Δεν είχα πρόθεση να δευτερομιλήσω. Ήμουν ξεκάθαρος και 
για τα 3 αιτήματα των υπαλλήλων που συζητάμε. Μερικές όμως τοποθετήσεις 
συναδέλφων με αναγκάζουν να δευτερομιλήσω γιατί παραποιούν αυτά που λέω.  
1)Οι υπάλληλοι των δημοτικών επιχειρήσεων είναι υπάλληλοι αορίστου χρόνου 
ιδιωτικού δικαίου. Ζητούν να φύγουν από τους οργανισμούς των δημοτικών 
επιχειρήσεων και να ενταχθούν στο οργανικό προσωπικό του Δήμου με την ίδια 
εργασιακή σχέση. Άρα δεν μιλάμε για μονιμότητα, διότι έχουν προσληφθεί σε 
δημοτικές επιχειρήσεις και οι σχέσεις τους εκεί είναι ιδιωτικού δικαίου. Ξεκάθαρα 
λοιπόν λέμε ότι συμφωνούμε να γίνει αυτό. 2)Για την τροποποίηση των αμοιβών 



τους, δεν ζητάμε να καταργηθεί η προγραμματική σύμβαση. Δεν ζητάμε να κλείσει η 
Εληά. Αντίθετα, αγωνιστήκαμε για να μην κλείσει. Εσείς την είχατε καταστήσει 
ζημιογόνο. Εσείς τη νοικιάσατε. Διαβάστε τι λέγατε τότε για την Εληά. Εμείς 
διαφωνήσαμε με την σύναψη αυτής της προγραμματικής σύμβασης. Θέλαμε οι 
εργαζόμενοι σ' αυτήν τη δημοτική επιχείρηση να έχουν εξασφαλισμένη την 
εργασιακή τους λειτουργία και σχέση. Γιατί δεν αλλάξατε το σχετικό άρθρο; Γιατί 
δεν το προβλέψατε τότε; Να τροποποιηθεί το άρθρο της προγραμματικής σύμβασης 
προς όφελος των εργαζομένων ή να αναβάλουμε το θέμα για να το δει ο νομικός 
σύμβουλος. 
 Ποτουρίδης: Κε Σκουμπόπουλε, εάν τροποποιήσουμε σήμερα την 
προγραμματική σύμβαση θα υπάρξουν εργαζόμενοι που θα πάρουν λιγότερα χρήματα 
από τη θέση που εργάζονται σήμερα. Αναφέρομαι σε όλες τις δημοτικές επιχειρήσεις.  
 Να επεξεργαστεί το θέμα, να φανεί ποιοι είναι αυτοί οι εργαζόμενοι που 
παίρνουν λιγότερα χρήματα απ' όσα προβλέπεται από τη θέση τους και μετά να έρθει 
επεξεργασμένο στο Δ.Σ. 
 Κε Σιδηρόπουλε, αυτή η παράταξη που λειτουργούσε τις δημοτικές 
επιχειρήσεις κρίθηκε 2 φορές από το Βεροιώτικο λαό και πλειοψήφησε και τις 2 
φορές από την 1η Κυριακή. 
 Κουρουζίδης: Θα συμφωνήσω με τον κ. Ποτουρίδη ότι πρέπει να γίνει 
επεξεργασία για να αποφύγουμε κάποιο ενδεχόμενο πρόβλημα που θα δημιουργηθεί.  
 Σχετικά με την επιχείρηση της Εληάς, μέχρι σήμερα η παράταξη του κ. 
Σκουμπόπουλου δεν είχε θετική θέση τόσο ως προς την επιχείρηση όσο και προς τους 
εργαζόμενους. Να θυμίσω ότι ελάχιστες φορές ήταν θετική η παράταξή του. Το πώς 
έκλεισε η Εληά δεν έχει σχέση με τα οικονομικά αποτελέσματα.  
 Λελεκάκης: Το θέμα ήρθε μετά από ένα αίτημα των εργαζομένων. 
Συμφωνούμε με τα αιτήματά τους. Πρέπει να προωθηθούν τα αιτήματά τους αυτά, 
καθώς και για τα ΤΣΑ. 
 Σκουμπόπουλος: Συμφωνούμε και στα 3 αιτήματα των εργαζομένων. 
 Ποτουρίδης: Όχι τροποποίηση της προγραμματικής σύμβασης.                           
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 29-3-2002 επιστολή της συντονιστικής επιτροπής εργαζομένων σε 
Δημοτικές Επιχειρήσεις Δήμου Βέροιας με σύμβαση εργασίας αορίστου χρόνου. 
2.- Την με αριθ. 25/2000 απόφασή του με την οποία εγκρίθηκε η υπογραφή 
προγραμματικής σύμβασης μεταξύ του Δήμου και των Ν.Π.Δ.Δ. και Δημοτικών 
Επιχειρήσεων του Δήμου. 
3.- Τις ισχύουσες αποφάσεις των Δημάρχου και προέδρων των δημοτικών Ν.Π. για 
απασχόληση προσωπικού των δημοτικών επιχειρήσεων του Δήμου. 
4.- Τις απόψεις και προτάσεις των δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη 
συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Την ανάγκη παράτασης λειτουργίας του προγράμματος των Τοπικών Συμφώνων 
Απασχόλησης. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 



Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α) Ζητά να μην εξαιρεθούν για άλλη μια φορά οι εργαζόμενοι των Δημοτικών 
Επιχειρήσεων από το νέο νομοσχέδιο που επεξεργάζεται το Υπουργείο Εσωτερικών 
Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης και υιοθετεί συγκεκριμένη νομοθετική 
ρύθμιση με αιτιολογική έκθεση (η οποία έχει κατατεθεί σε όλες τις κοινοβουλευτικές 
ομάδες, ηγεσίες των πολιτικών κομμάτων και όλων των αρμοδίων φορέων), που 
κατοχυρώνει τη θέση εργασίας τους. 
 Β) Αποδέχεται το αίτημα των παραπάνω εργαζομένων για ένταξή τους στις 
Συλλογικές Συμβάσεις Εργασίας για εργαζόμενους ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου 
Χρόνου της ΠΟΕ - Ο.Τ.Α. και τροποποιεί ανάλογα την παράγραφο 4.4 του άρθρου 4 
της με αριθ. 25/2000 απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας για έγκριση 
υπογραφής Προγραμματικής Σύμβασης μεταξύ του Δήμου και των Ν.Π.Δ.Δ. και 
Δημοτικών Επιχειρήσεων του Δήμου, αφού πρώτα διερευνηθεί η μισθολογική τους 
εξέλιξη. 
 Γ) Ζητά την παράταση της σύμβασης των εργαζομένων που απασχολούνται 
στα Τοπικά Σύμφωνα Απασχόλησης. 
 Δ) Εκδίδει το παρακάτω ψήφισμα: 
 «Οι εργαζόμενοι στις Δημοτικές Επιχειρήσεις του Δήμου μας κατά κοινή 
ομολογία έχουν συμβάλλει στην αναβάθμιση του έργου και των υπηρεσιών που 
παρέχει ο Δήμος στους Δημότες του. 
 Πολλοί από αυτούς (μέσω Προγραμματικών Συμβάσεων) καλύπτουν πάγιες 
και διαρκείς ανάγκες σε θέσεις όπου δεν υπάρχει μόνιμο προσωπικό, συμβάλλοντας 
έτσι στην απρόσκοπτη λειτουργία του Δήμου μας. 
 Ζητάμε από την Κυβέρνηση α) να συμπεριληφθούν οι παραπάνω εργαζόμενοι 
στο υπό διαμόρφωση νομοσχέδιο που αφορά την τακτοποίηση πολλών κατηγοριών 
συμβασιούχων με σκοπό να ενταχθούν νόμιμα στο Οργανικό Προσωπικό του Δήμου, 
με σύμβαση εργασίας ιδιωτικού Δικαίου Αορίστου Χρόνου, β) την παράταση της 
σύμβασης των εργαζομένων που απασχολούνται στα Τοπικά Σύμφωνα 
Απασχόλησης, αποδεχόμενοι τη σημαντική συμβολή τους στον κοινωνικό ιστό της 
πόλης.». 
 Ε) Το παραπάνω ψήφισμα να κοιν/θεί: 

1. Συντονιστική Επιτροπή Εργαζομένων Δ.Ε. 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   258 / 2002 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Μ. Γαβρίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ Κ.  Πουλασουχίδης Θ. Σιδηρόπουλος 

 Κ. Ασλάνογλου Ε.  Σοφιανίδης 
 Α. Δελαβερίδης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Κόλβατζης Ε. Κουκουρδής 
 Ε. Λελεκάκης Γ.  Μανακούλης 
 Γ. Ουρσουζίδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Ν.  Χαμαλής   
 Λ. Τάκης   
 Ν. Ουσουλτζόγλου   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Π.  Πιτούλιας   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  16-5-2002 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΥΡΟΥΖΙΔΗΣ 
 


